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Verslag bijeenkomst 
Op maandag 20 januari organiseerde Aardgasvrij 
Eiland een warmtecafé voor woningeigenaren 
en huurders van Nieuw-Dokkum. Centraal stond 
de techniekkeuze voor Nieuw-Dokkum. Op de 
inloopmarkt konden inwoners met verschillende 
werkgroepen en betrokken partijen in gesprek 
over warmte-oplossingen, energiebesparing, 
natuurvriendelijk isoleren en niet onbelangrijk: 
de kosten.   

Tijdens de talkshow die gepresenteerd werd door 
Ruud Binnendijk en Ilja Zonneveld presenteerde de 
projectleider van Aardgasvrij Eiland, Johan Duut, de 
resultaten van het Hanze-onderzoek en de keuze 
voor de techniek om de huizen anders te 
verwarmen. Johan liet ook zien wat de kosten voor 
zo’n techniek zijn. Want warmte moet natuurlijk 
wel betaalbaar blijven en bereikbaar zijn voor 
iedereen. Ook uit het Hanze-onderzoek blijkt dat 
betaalbaarheid heel belangrijk is voor inwoners 
van Nieuw-Dokkum als het gaat om duurzaam 
verwarmen. Onderzoeker Wiebo Lamain gaf de 
gemeente dan ook het advies om heel goed aan 
te blijven sluiten bij de behoeften van inwoners 
en bereikbaar te zijn voor iedereen. Jan Mewe en 
Gerard Buining deelden hun eerste ervaringen met 
PVT-warmtepomppanelen. Deze techniek komt als 
beste voor de woningen in Nieuw-Dokkum naar 
voren. 

Vanuit WoonFriesland lichtte wijkconsulent Frank 
Kenters toe hoe hij de huurders van WoonFriesland 
helpt. Dit doet hij bijvoorbeeld door maandelijks 
spreekuur te houden op het gemeentehuis of door 
huisafspraken te maken. Astrid van Dijk vertelde 
tot slot hoe zij vanuit huurdersvereniging 
De BewonersRaad opkomt voor de belangen van 
huurders. WoonFriesland heeft een aanvullend 
onderzoek laten doen als het gaat om het duurzaam 
verwarmen van huurwoningen en heeft de 
huurders hierover geïnformeerd. De resultaten 
van het onderzoek zullen in het eerste kwartaal van 
2025 aan de huurders worden gecommuniceerd, 
zo liet WoonFriesland weten.

Bent u benieuwd naar het hele verhaal? Zodra de 
talkshow online beschikbaar is, hoort u dat van 
ons. Bekijk op onze website de presentatie die 
Johan gaf tijdens de talkshow van het 
Warmtecafé van 20 januari met daarin ook 
het voorlopige aanbod voor woningeigenaren. 
Dit aanbod wordt geregeld door 
energiecoöperatie De Sintrale. Bent u niet bij het 
Warmtecafé geweest? Geen probleem. Iedere 
huiseigenaar in Nieuw-Dokkum krijgt het aanbod 
alsnog. Bent u nu al nieuwsgierig? Neem dan 
contact op met De Sintrale of met ons.

Spreekuur

Elke donderdag van 9.00 tot 12.00 uur kunt u 
binnenlopen bij ons spreekuur in het 
gemeentehuis:

• voor vragen over het project en over   
 energie besparen;
• voor hulp bij het invullen van formulieren;  
• voor het aanvragen van vergoedingen;
• voor het bestellen en ophalen van spullen  
 voor kleine maatregelen.

Voor meer informatie en het maken van een 
afspraak, neem dan contact op met energiecoach 
Jeroen Krijger j.krijger@schiermonnikoog.nl of 
0519-535099.

Nieuws van en over 
Aardgasvrij Eiland



Een kast van een huis 
voor een vleermuis! 

Uw woning isoleren heeft heel wat voordelen. 
U woont fijner, bespaart op uw energiekosten 
en het is ook nog eens beter voor de wereld. 
Maar isoleren is wel aan wat regels gebonden. 
Zo is in de Omgevingswet opgenomen dat 
vleermuizen die zich in en op het huis 
bevinden, bijvoorbeeld in 
spouwmuren of daken, 
beschermd moeten worden. 

Daan Alers nam een kijkje 
bij twee locaties op 
Schiermonnikoog waar 
vleermuizen verblijven 
en maakte daar een 
verslag van. 

Twee locaties op 
Schiermonnikoog
Voor Schiermonnikoog is 
een tweetal locaties voor 
vleermuiskasten voorgesteld: 
één aan de Sinteblom en één aan 
de Reddingsweg. Op deze plekken 
wordt een vleermuishuis gemaakt! 
De vleermuiskasten moeten aan een aantal 
criteria voldoen. Zo moeten ze op voldoende 
hoogte zijn zo’n vier meter, want vleermuizen die 
uitvliegen vallen eerst een stuk naar beneden 
voordat ze de vleugels uitslaan. Bovendien moet 
het verblijf donker zijn, op het zuiden liggen 
zodat het kan opwarmen en voldoende ruim zijn. 
De kosten voor het maken en installeren van de 
twee vleermuiskasten worden betaald door de 
provincie.

We spraken met Daan van der Elsken, ecoloog, 
wonend op Terschelling, die de twee 
vleermuiskasten samen met zijn broer 
Sebastian, die timmerman is, op de locaties 
plaatst. “De eerste kast die we gaan maken is 
een verblijf in de spouw hoog onder de dakrand. 
Om daarbij te kunnen bouwen we eerst een 
steiger op. De spouw is een ideale plek voor de 
vleermuis vanwege de temperatuur. We maken de 
spouwmuur beschikbaar door een gaatje te maken 
in de staande voeg zodat er een toegang is. 
Je moet je voorstellen dat de vleermuis zich 
vastklemt in de spouwmuur. Deze plek is ideaal 
vanwege de ligging op het zuiden, want 
vleermuizen houden van warmte”, aldus van der 
Elsken. Het is al met al een flinke klus en de 
winterse omstandigheden helpen niet bepaald 
mee!

De volgende dag ontmoet ik beide heren aan de 
Reddingsweg. Ze zijn met de voorbereidingen van 
de installatie bezig. Hier wordt een 
vleermuizenkast opgehangen aan de voorgevel 
van het huis. Je zou trouwens best kunnen 
spreken van een vleermuishotel, want in het 
verblijf zijn meerdere vakken waar de vleermuizen 
kunnen verblijven. De kast is aan de voorgevel 
opgehangen (zie foto vleermuiskast aan gevel). 

Daan van der Elsken gaat verder: “Op termijn zijn 
we natuurlijk benieuwd naar het effect van 

de vleermuiskasten. Vrijwilligers zullen 
de effecten gaan meten. Het is goed 

te vermelden dat er in ieder dorp 
in de provincie Friesland vleer-

muiskasten geplaatst gaan 
worden.”

Wilt u meer weten over natuurvriendelijk 
isoleren? Neem dan een kijkje op onze website. 

Daar vindt u onder ‘Documenten’ een aantal 
nuttige werkbladen.

Alternatieve 
verblijfplaatsen

Er zijn verschillende soorten 
verblijfplaatsen die voor 
vleermuizen kunnen worden 
gecreëerd. Bijvoorbeeld 
vleermuizenkasten die aan 
de gevel van een woning of 
gebouw worden vastgemaakt. 
Ook kan een isolatiebedrijf 
in overleg met bewoners een 
deel van de geïsoleerde muur 
vrijhouden voor vleermuizen. 
(bron: website provincie Noord Holland)



Vergoeding slecht geïsoleerde woningen voor 
eigenaar-bewoners

Voor eigenaar-bewoners met slecht geïsoleerde 
woningen (energielabel D of lager) is er nu een 
extra vergoeding van 1500 euro beschikbaar. Dit 
omdat deze eigenaren vaak extra kosten maken 
bij het aardgasvrij maken van hun woning.

Extra vergoeding om energiearmoede tegen te 
gaan

Eigenaar-bewoners van slecht geïsoleerde wonin-
gen die maximaal 130% van het sociaal minimum 
verdienen, willen we extra ondersteunen. Voor 
deze groep is het lastig om isolatie te betalen. 
We helpen deze groep met behulp van een gratis 
Wat-is-wijs advies en een gratis financieel advies. 
Daarnaast vergoeden we volledige isolatiemaatre-
gelen (zoals genoemd in de subsidieregeling) tot 
een bedrag van 6.500 euro. De directe link naar de 
subsidieregeling vindt u op de website onder het 
kopje isoleren. 
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Aanpassing 1: 
het minimale bedrag is verlaagd

Omdat we het belangrijk vinden dat iedereen de 
vergoeding kan gebruiken is het minimale bedrag 
verlaagd van 5000 euro naar 1500 euro.

Aanpassing 1: 
de vergoeding is verhoogd naar 1500 euro

Alles is duurder geworden en isolatie ook. Dat 
moet u niet tegenhouden, want isolatie levert 
ook geld op. Daarom is de vergoeding verhoogd 
van 1000 euro naar 1500 euro.

Aanpassing 1: 
nu ook mogelijkheden voor kleine verhuurders

Huurders en kleine verhuurders (tot 3 woningen) 
kunnen nu ook een vergoeding voor 
natuurvriendelijke isolatie aanvragen. 
Zo is het voor deze groep ook goedkoper om 
te isoleren. Ook als zij dat eerder (vanaf 23 mei 
2023) al gedaan hebben. 

Miriam Bats

Nieuwe 
subsidieregeling
Om beter in te spelen op de wensen van de bewoners, is de subsidieregeling Aardgasvrij Eiland aangepast. 

U kunt hierdoor nu heel makkelijk meer vergoeding voor natuurvriendelijke isolatie krijgen. 
Ook als u vanaf 23 mei 2023 al natuurvriendelijk heeft geïsoleerd, kunt u deze vergoeding aanvragen. 

Wat is er veranderd ten opzichte van de oude regeling?



Colofon

De Groene Courant is een uitgave van 
‘Aardgasvrij Eiland’ met nieuws over het project en 
ander groen nieuws van de betrokken partijen. De 
Groene Courant wordt samengesteld door de 
werkgroep Communicatie & Participatie.

Heeft u vragen of opmerkingen? 
Neem dan gerust contact met ons op.

HET

FIX-TEAM

In de meeste gevallen waren de bewoners thuis. 
Een adres wilde graag een aparte afspraak. De 
bewoners waren vaak blij verrast met onze komst! 
We werden hartelijk ontvangen en konden iedere 
klus binnen een redelijke tijd fixen.

Wat kwam er zoal voorbij aan klussen: aanbrengen 
van waterbesparende douchekoppen, tochtstrips, 
radiatorventilatoren, Led lampen en radiatorfolie. 
Voor het aanbrengen van radiatorfolie moest diep 
door de knieën gegaan worden, maar na een paar 
keer wende dat ook. Dat was trouwens ook het 
geval voor het monteren van de radiatorventila-
toren!  

Rond half één had Jeroen voor een smakelijke 
lunch gezorgd. Daarna nog een uurtje of twee aan 
de slag. Naar aanleiding van het Warmtecafé van 
20 januari jl. hebben we hier en daar ook nog eens 
het PVT-warmtepomppaneel onder de aandacht 
gebracht. Rond 15.00 uur waren we klaar. We kun-
nen terugkijken om een geslaagde actie! 

Ook WoonFriesland kwam in actie rondom de 
fixactie. Bewoners konden aangeven of zij hulp 
nodig hadden bij het aanbrengen van kleine 
energiebesparende maatregelen. Op 9 januari was 
het zo ver. Twee vakmannen van WoonFriesland 
kwamen langs de deuren om zowel tochtstrips als 
kleine klusjes te klaren.

Geslaagde fixactie 

Op zaterdag 25 januari ging een fixteam van 
Aardgasvrij Eiland in Nieuw-Dokkum langs de 
huizen van woningeigenaren die hadden 
aangegeven dat er  wat gefikst moest worden. 
Lees hieronder het sfeerverslag van Daan 
Alers. 

Om halftien bij Jeroen aan de Sinteblom voor 
een bak koffie en daarna in de herkenbare 
Aardgasvrij Eiland bodywarmer op pad! Met 
volgeladen wagen met fix-materiaal op weg naar 
de eerste klant. De actie was goed voorbereid; 
vóór de kerst waren we al langs de huizen gegaan 
om de karweitjes op te nemen. In totaal kwamen 
16 woningen op de planning. Jeroen heeft na de 
inventarisatie de materialen verzameld inclusief 
gereedschap zodat we aan de slag konden!  Het 
weer viel in de ochtend wat tegen, het miezerde 
wat. Na enen werd het prachtig weer! 


